
 بررسی پرسشی پیرامون موضوع غیبت
 از زبان کارشناس ها:

موضوع غیبت محرومیت نیست 
محدودیت ارتباط است

]...[علی قهرمانی مدیر موسسه »ندای فطرت« 
اظهار داشت: از این چهار شرط فقط دو شرط اول 
محقق شده اند. ما هنوز نتوانسته ایم امام زمان را 
به دنیا خوب معرفی کنیم. اربعین یک ظرفیت 
بســیار بزرگ جهانی و بزرگ ترین فســتیوال و 
گردهمایی جهانی اســت که یک اقلیت دینی 
در کل جهان رقم زده که درباره امام حسین )ع( 
است. این اقلیت دینی یعنی تشیع نهایتاً حدود 
۲۰۰ میلیون جمعیت دارد. امام زمان در ابتدای 
ظهور و قیامشان خودش را با امام حسین معرفی 
می کنند. آیا توانســته ایم از ایــن ظرفیت برای 
معرفی امام زمان اســتفاده کنیم؟ تا چه رسد به 

اتفاقات بعدی.
علی قهرمانی درباره علائم ظهور و نسبت انقلاب 
اسلامی ایران با مســئله ظهور نیز گفت: علائم 
ظهور را باید دسته بندی کنیم؛ برخی علائم که 
در روایات هم توصیه شده خیلی مهم و زمینه ساز 
هســتند. مثل روایتی که از امام موســی کاظم 
)ع( نقل شــده که می فرمایند مردی از قم قیام 
می کند، مردم دنیا اعم از مؤمن و بی دین )تعبیر 
ناس را به کار می برند( را به حق دعوت می کند و 
کسانی که قلب هایشان مثل پاره های فولاد است 
دور او جمع می شــوند. انقلاب او ادامه می یابد و 
انواع جنگ ها بر آن ها تحمیل می شود اما آن ها 
نه می ترسند و نه از این حربه ها خسته می شوند 
و بر خدا توکل می کننــد. از تعبیر حرب در این 
روایت استفاده شده. عرب فقط به جنگ نظامی 
حرب نمی گوید. در صورتی که حضرت از تعبیر 
قتال یا جهاد می توانست اســتفاده کند. وی در 
انتها گفت: اگر مــا می خواهیم برای ظهور آماده 
شویم باید ترس به دلمان راه ندهیم. از این فتنه ها 
و حربه ها خسته نشــویم بلکه این ها را نشانه ای 
بدانیم برای آشکار شدن و ریزش منافقین که در 
روایات داریم فتنه های آخرالزمان باعث آشــکار 
شدن منافقان می شــود. باید این ها را بدانیم و 
ایمانمان را تقویت کنیم. اگر هم به دنبال علائم 
می گردیم علائمی باشــد که نشــان دهنده راه 
باشــد نه علائمی که ما را به عقب گــرد وادارد.

حجت الاسلام »محمد رضایی تهرانی« پیرامون 
شهادت امام حسن عســکری گفت: امام حسن 
عسکری )ع( کوتاه ترین دوره امامت را در میان 
ائمه دارند و دشمن برای حذف فیزیکی حضرت 

خیلی سریع وارد میدان می شود...
 ادامه دارد

در انتظار منجی
سیر نزولی پذیرش بیمارستانی بیماران کرونا  قاچاقچی ها بی حیا شده اندکلاه برداری از دانش آموزها با اکانت »شاد«!

ایسنا: استاندار تهران از سیر نزولی پذیرش بیماران کرونایی در بیمارستان های تهران 
خبر داد. انوشیروان محسنی بندپی در جلسه فرمانداران استان تهران  افزود: درمورد کرونا 
نیز باید این موضوع مورد توجه قرار گیرد. ۲۵دستگاه در کنار فرماندهی عملیات مدیریت 
بیماری کرونا شرایطی را فراهم کرده اند که استان تهران مشکل عدیده ای در پذیرش بیمار 
نداشته باشد. وی ادامه داد: کرونا یک تهدید است و مشکلات بسیاری ازجمله مشکلات 
اقتصادی، ایجادکرده اما برای استان تهران می تواند شرایطی را فراهم کند که به عنوان یک 

فرصت نگاهی به زیرساخت های بهداشتی استان داشته باشیم.

مریم یادگاری/ گروه جامعه :  مدیرکل دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات وزارت آموزش 
و پرورش نسبت به پیام هایی که در شبکه شاد برای برخی اولیای ارسال و در آن خواسته 
شــده وجهی برای تأیید اکانت شاد پرداخت شود، هشــدار داد و خواست که خانواده ها 
توجهی به این گونه پیام ها نداشته باشند. »محمود حبیبی« در این باره اظهار کرد: قبلًا 
هم در قالب اطلاعیه هایی در این باره هشدار داده بودیم. خانواده ها نباید به این پیام ها اعتنا 
کنند. وی افزود: »شاد« یک بستر پیام رسان است و در بستر یک پیام رسان ممکن است از 

این سوءاستفاده ها رخ دهد. 

مهر: معاون دادستان کل کشور گفت: اینکه می بینیم قاچاقچی ها در پوشش اسباب بازی 
کودکان هم دست به قاچاق مواد مخدر می زنند، نشان می دهد آن ها بی حیا شده اند. سعید 
عمرانی در حاشیه هشتمین مرحله از طرح سفر پلیس مبارزه با موادمخدر گفت: همکاری 
خوبی بین قوه قضائیه و نیروی انتظامی شکل گرفته و اگرچه در نقطه مطلوب نیستیم اما 
در دوران تحولیم و از وضع موجود به سمت مطلوب در حرکت هستیم. وی گفت: دشمنان 
در سالگرد شهادت سرلشکر  سلیمانی، محسن فخری زاده را به شهادت رساندند. انتقام 

سختی که در آینده انجام می شود آرامش قلب ما خواهد بود.

کرونای سیاسی واکسن ندارد!
واکسن کرونا جنجال جدیدی بین دولت و مجلس؛ ازآمادگی 

لجستیکی درصورت خرید تا گلایه ها به قرنطینه
 

زهرا وفایی / گروه جامعه
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درست همان روزی که معاون وزیر راه به ایرنا خبر داد به 
کمک دو ایرلاین آماده تحویل و انتقال واکسن ها به کشور 
می شویم، معلوم بود هشداری که چند هفته پیش دکتر 
»حسن روحانی« درباره »کرونای سیاسی« داده جدی تر 
شده است. این در حالی اســت که جهان در حال آماده 
شدن برای واکسیناســیون در مقابل ویروس کروناست 
و در این بین شرکت های هواپیمایی برای فراهم کردن 
امکانات و تاسیسات حمل و نقل واکسن های کووید۱۹ 
در دمای بسیار سرد به ســرعت تلاش می کنند و آماده 
حمل این واکسن ها می شوند. آن طورکه اعلام شده است 
واکسن های کرونای ساخت دو شرکت تایید شده، باید در 
دمای نزدیک به یخ زدگی نگهداری شوند و برای همین، 
حمل درست آن ها به کار ســخت دولت ها تبدیل شده 
است. براساس بررســی تازه انجمن باربری هوایی تنها 
۱۵درصد اعضای صنعت هوایی برای انتقال واکســن ها 
در دمای نزدیک به منفی ۷۰درجه سانتی گراد آمادگی 
دارند. اکنون بیشتر کشــورهای جهان درحال تدارک 
امکاناتی هستند که بتوانند بعد از خرید واکسن ها آن ها 
را سالم به مشتری ها تحویل دهند و فرودگاه های جهان 
اکنون درگیر ساخت موقت انبارهایی می شود که بتوانند 

واکسن ها را نگهداری کنند.
در صــورت تصمیم به خریــد امکانات 

لجستیکی مهیاست
»شهرام آدم نژاد« معاون حمل و نقل وزیر راه و شهرسازی 
در گفت وگویی که با ایرنا داشــت با بیــان اینکه از چند 

روز گذشــته در یکی از فرودگاه ها اقدامــات مربوط به 
تجهیز انبارها برای نگهداری واکسن کووید۱۹ آغاز شده 
است،گفت: در صورت تصمیم کشور برای خرید و واردات 
واکسن قسمت عمده کار، انتقال آن به داخل کشور خواهد 
بود که عملیات لجستیک آن به معنای حمل، نگهداری و 
تحویل به گیرنده یعنی وزارت بهداشت مهم ترین قسمت 
کار اســت. وی ادامه داد: برای مثال نحوه نگهداری این 
واکسن تا انتقال آن به بیمارستان اهمیت بسیار زیادی 
دارد. واکســن ها وقتی به فرودگاه می رسد باید در دمای 
پایین نگهداری و منتقل شــود. وی با بیان اینکه مراحل 
آماده سازی حداقل ۲۰روز طول می کشد،گفت: هواپیمای 
کارگو می تواند محموله واکســن کرونا را جابه جا کند؛ 
البته هنوز زمان اولین پرواز مشــخص نیست اما اکنون 
به کمک دو ایرلاین آماده تحویل و انتقال واکســن ها به 

کشور می شویم.
ساخت واکسن یک ادعاست!

»ملک  فاضلی« نماینده اســتان سیســتان و 
بلوچستان و عضو کمیســیون بهداشت مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با »نسل فردا« ضمن انتقاد ازاقدامات 
جسته و گریخته وزارت بهداشت پیرامون تست رایگان 
)PCR( اظهار داشــت: حــدود دو هفته ای اســت که 
درسراسرکشور تست کرونا رایگان شده اما فقط دربعضی 

از مناطق و مراکز درمانی این خدمت ارائه می شود.
وی ادامه داد: البته ناگفته نماند که الان درهمین سراوان 
که به اصطلاح نقطه آخر ایران اســت، تست به صورت 
رایگان انجام می شود اما گستردگی آن مهم است. تست 
باید فراوان باشد و به صورت گسترده در آزمایشگاه های 

کشور توزیع شود.
 فاضلی با بیان اینکه »تست کرونا باید از همان ابتدا رایگان 
انجام می شد« گفت: اساس کنترل هر بیماری واگیردار 
شناخت بیماری است؛ یعنی »اسکرینینگ« و بیماریابی 
کنیم. ابزار بیماریابی کووید۱۹ فعلًا انجام تســت است. 
وقتی تســت را به صورت ارزان، آسان و فراوان در اختیار 
جامعه نگذاریم طبعاً بیماریابی ما مشکل دارد و برهمین 

اساس نیز بیماری شیوع پیدا می کند.
نماینــده سیستان وبلوچســتان درمجلــس یازدهــم 
خاطرنشان کرد: بنابراین تست باید علاوه بررایگان بودن 
فراوان هم باشد، آن وقت تازه یک مشکل را حل کردید 
یعنی بیماریابی انجام دادید. بعد اگر می خواهید پیشگیری 
کنید باید ابزارهای دیگر را فراهم کنید مثل واکسیناسیون 
تازه آن هم اگر واکسن موثری داشــته باشید. این عضو 
کمیسیون بهداشت مجلس شورای اســلامی در ادامه 
توضیح داد: زمانی می توانیم برای یک بیماری واکســن 
مؤثر داشــته باشــیم که آن بیماری یک سابقه طولانی 
داشته باشد. یعنی اگر شــخصی که امسال مبتلا شد تا 

پنج سال دیگر مبتلا نشود، آن وقت می توانیم ادعا کنیم 
واکسنی را که ساختیم چهار سال اثربخشی دارد. کرونا 
بیماری جدیدی است و کمتر از یک سال از آن می گذرد. 
باید بررسی کنیم مبتلایان بازهم مبتلا شده اند یاخیر؟ آن 
وقت تازه واکسن معنا پیدا می کند. ملک فاضلی تصریح 
کرد: درتمام دنیا از روسیه گرفته تا آمریکا و چین و همه 
کشورهایی که ادعای ساخت واکسن دارند فقط ادعا دارند 
که واکسن ساختیم، اما با چه کیفیتی؟ با چه ماندگاری؟ با 
چه اثربخشی؟ همه این ها زیرسوال است! وی اظهار داشت: 
وقتی واکسن زیرسؤال است پس نمی توانید جامعه را به 
طرف ریشه کنی بیماری ببرید. مطلب دیگر قرنطینه بوده 
که از هزار سال پیش وجود داشته است. مفهوم قرنطینه 
این است که کاملًا محدودیت های تردد و ارتباطات انجام 
شود. وقتی قرنطینه ناقص باشد معلوم است فقط بیماری 
را فروکش کرده اید ولی سه ماه بعد دوباره به اوج می رسد.

مهم ترین مشکل واکسن ها امکان نگهداری 
است

 وزارت راه اعلام کــرده در حال آماده ســازی و تجهیز 

فروند  پنج 
هواپیما برای حمل و انتقال واکسن کووید۱۹ بوده و در 
حال بررسی اســت که در هر هواپیما با ایجاد مکانیزمی 
مانند به کارگیری چندین تن یخ خشک، امکان نگهداری 
از واکســن در طول پرواز را مهیا کند. یک مشکل حمل 
واکسن توسط هواپیما، محدودیت مقدار دی اکسیدکربن 
منجمد یا یخ خشک است؛ زیرا این ماده با گذشت زمان 
تبدیل به گاز شده و موجب کاهش هوای قابل تنفس در 
کابین هواپیما می شود. براساس گزارش شرکت دی اچ آل 
درباره حمل ونقل واکسن، همه هواپیماهای پهن پیکر 
می توانند حداکثر حدود یک تن یخ خشک در کانتینرهای 

منجمد عایق بندی شده، حمل کنند.
 آلمان ها و یک ابداع 

شــرکت پســت آلمان بــه جای یخ خشــک 
از کانتینرهای دارای کســپول کایروپــورت برای حفظ 
نمونه های آزمایشی واکسن ها استفاده کرده که با نیتروژن 
مایع، کالاها را تا دمای منهای ۱۵۰درجه سانتی گراد تا 

۱۰روز سرد نگاه می دارد.
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عضو کمیسیون بهداشت مجلس 
شورای اسلامی: درتمام دنیا از 
روسیه گرفته تا آمریکا و چین 
همه فقط ادعا دارند که واکسن 
ساختیم اما با چه کیفیتی؟ با چه 

ماندگاری و با چه اثربخشی؟

 معاون حمل و نقل وزیر راه 
و شهرسازی: در یکی از 

فرودگاه ها اقدامات مربوط به 
تجهیز انبارها برای نگهداری 
واکسن کووید۱۹ آغاز شده 

است


